
 

 

Medlem af Folketinget Danny K. Malkowski (LA) har den 9. november 2016 stillet 

følgende spørgsmål nr. S 179 til sundheds- og ældreministeren, som hermed besva-

res. 

 

Spørgsmål S 179: 

” Mener ministeren, at hospitalsfysikere bør autoriseres af Sundhedsstyrelsen på lige 

fod med læger, sygeplejersker og radiografer?” 

 

Svar: 

Jeg har ikke mulighed for at besvare spørgsmålet inden for rammerne af et § 20- 

spørgsmål.  

 

Det skyldes, at det kræver en bredere faglig vurdering at tage stilling til, om nye per-

songrupper, herunder hospitalsfysikere, bør omfattes af et krav om autorisation efter 

autorisationsloven. I denne vurdering indgår bl.a. en afvejning mellem hensynet til 

patienternes sikkerhed som forbrugere over for hensynet til fri og lige adgang til 

erhvervsudøvelse. 

 

Jeg kan dog oplyse, at tidligere indenrigs- og sundhedsminister Bertel Haarder den 

22. juni 2010 i besvarelse af spørgsmål nr. 438 (Alm. del) fra Folketingets Sundheds-

udvalg vurderede, at der ikke var behov for etablering af en autorisationsordning for 

hospitalsfysikere. 
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